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Mötesanteckningar styrgruppsmöte Oxunda vattensamverkan  
 
Tid: 2023-09-21, 09:00–12:00 Plats: Sollentuna, Turebergshuset, plan 4, rum Edsberg 

Styrgrupp närvarande: 
Jonas Riedel, Sollentuna (ordförande) 
Ray Idermark, Vallentuna (ledamot) 
Lars-Elis Ekeberg, Vallentuna (ersättare) 
Håkan Lindberg, Upplands Väsby (ledamot) 
Christine Hanefalk, Upplands Väsby (ersättare) 
Mats Nordström, Täby (ersättare) 
Christopher Lindvall, Järfälla (ledamot) 
Owe Karlsson, Sigtuna (ledamot) 
Elisabeth Sjöholm, Sigtuna (ersättare) 
 
Styrgrupp frånvarande:  
Åsa Söderbergh, Sollentuna (ersättare) 
Johan Algernon, Täby (ledamot) 
Marcus Gry, Järfälla (ersättare) 
 
Övriga frånvarande: 
Joakim Pansar, Länsstyrelsen 
 

Ledningsgrupp närvarande:  
Raheleh Joorabechi, Sollentuna 
Towe Holmborn, Sollentuna  
Sara Damlin, Sigtuna 
Björn Johansson, Sigtuna vatten 
Erik Palmfjord, Roslagsvatten 
Ann Wahlström, Vallentuna 
Alina Faxö, Täby  
Christina Saltström, Upplands Väsby (from punkt 7) 
 
Ledningsgrupp frånvarande: 
Josefine Malmborg, Sollentuna Energi och Miljö AB 
Silje Handeland, Upplands Väsby 
Babette Marklund, Järfälla 
Andreas Jacobs, Täby 
Babar Khan, Sigtuna 
 

 
 Dagordning  

1. Godkännande av dagordning  
Dagordningen godkändes.  
 

2. Val av justeringsperson  
Lars-Elis Ekeberg valdes till justerare. Godkännande av minnesanteckningar 
sker via e-post. Towe Holmborn är sekreterare. 
 

3. Presentation av nya medlemmar 
Kort presentation bordet runt.  
 

4. Föregående minnesanteckningar 
Föregående minnesanteckningar 2023-05-04 lades till handlingarna. 
 

5. Genomgång av aktiviteter i VP 
• Kommunal och regional vattenplanering. Ingen aktivitet under året. 
• Miljöövervakning. Genomförs enligt plan, inga avvikelser av själva 

provtagningen. Makrofytinventeringen har gått bra, en transekt i Norrviken 
var tvungen att flytas pga jakt. Rapporteringen har varit försenad men nu har 
vi fått allt. Rapporten för 2022 ligger på hemsidan. 

• Internbelastning. Förberedelse för upphandling sker. Uppdragsbeskrivning 
finns framtagen sedan tidigare. 

• Dagvatten. Ingen aktivitet under året. 
• Biologisk mångfald. Arbetet med att riva ut vandringshindrena går framåt i 

Täby. Man har fått tillstånd att lägga upp massorna och man har kontakt 
med Länsstyrelsen. Trafikverket kräver en TA-plan inför arbetena. Planen är 
att genomföra arbetena under hösten.  
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• Jordbruk och djurhållning. En upphandling har varit ute under sommaren. 
Konsulten som vi upphandlar tillhandahåller rådgivning och möjlighet till 
stöd i processen att söka åtgärdsmedel från LOVA. WRS vann 
upphandlingen och får förnyat förtroende. Utställning om ”Häst i höst” i 
Vallentuna under hösten. Till nästa möte efterfrågas genomgång av det 
material som finns som riktar sig till hästgårdarna. 

• Kommunikation och hemsida. 
Kommunikationsaktiviteter på flera kommuners hemsidor och sociala 
medier under biltvättarhelgen och världsvattendagen. 
Kommunikationsinsats förbereds för dagvattnets dag. Samverkan behöver 
inför kommande kommunikationsaktiviteter se över om vi kan gynnas av 
betald annonsering på facebook. Fundera på lämpliga urvalskriterier. 

• Studieresa, utbildning, möten.  
Studieresan till Västerås genomfördes den 12 september. De visade oss 
vattenparken och faunapassagen. 

• Administration. 
Följer plan i VP. 

 
6. Redovisning av halvårsbokslut 

Raheleh presenterade halvårsredovisningen. Den kommer uppdateras och skickas ut 
till samtliga av Raheleh. 
 

7. Avstämning om fortsättning av avtal med Calluna 
Towe redogjorde för situationen med Callunas genomförande av 
miljöövervakningsprogrammet. Styrgruppen beslutade att förlänga avtalet med 
Calluna för 2024. Towe skickar ut avtal för signering till samtliga kommuner. 
 

8. Påminnelse om dagvattnets dag den 24 september 
Raheleh tillser att alla kommuner får kommunikationsunderlag utskickat. Raheleh 
stämmer av med sin kommunikatör. Ärendet är brådskande. 
 

9. Utvärdering av studieresa 
Samverkan uppskattade studieresan. Den ansågs intressant, inspirerande och trevlig. 
Väl ordnad. Man önskar återbesöka vattenparken om några år. 
 

10. Aktuellt från kommunerna  
• Vallentuna.  

Vallentuna våtmarkspark beräknas vara klar senast den 14 december.  Man 
planerar att ha en publik invigning i vår. Våtmarksparken ligger centralt 
bredvid kyrkan. 

• Upplands Väsby.  
Ny våtmark med vattenmagasinerande förmåga men som även gynnar växt 
och djurliv samt friluftsliv vid Wäsby Golf (Norrvikens avrinningsområde). 
Projektering av fosforvåtmark vid Edssjön, bygstart hösten 2023. Ett antal 
nya våtmarker i Runby, dämpar flöde och renar vatten till Oxundasjön, 
Edssjön, samt Mälaren. Skolbäcken vid Sanda våtmark, pågående. LOVA-
ansökan för meandring av Väsbyån. 

• Täby kommun.  
Prästgårdsdammarna i Täby kyrkby börjar bli klara.  
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Stort projekt gällande dagvattenrening vid Arninge. Vattnet vid Arninge 
leds mot Östersjön. 

• Järfälla.  
Jobbar med ny dagvattenpark i Viksjö. Vattnet rinner mot Mälaren. 

• Sigtuna.  
Ska beställa en projektering av en våtmark vid Garnsviken. LONA-projekt 
om var i Odensalabäcken man kan göra förbättringar för fosforrening och 
utjämning. Odensalabäcken ansluter till Märstaån som mynnar i Mälaren. 
Jobbar med dagvattenplan och funderar på att ta fram en dagvattenstrategi 
baserat på dagvattenpolicyn. Exploatering sker i Arlanda stad och västra 
Rosersberg. DP pågår om vattenland mellan Rosersberg och E4. 

• Sollentuna.  
Planerar för att leda om vatten från Edsviken till Oxundaåns (Ravalen) 
avrinningsområde från omvandlingsområdet i Södra Häggvik. Arbetar med 
att säkra funktion av dagvattendamm vid Ravalen som renar vatten från del 
av E4 och bostadssamhälle i Viby. Förbereder sanering av tidigare 
brandstation och anslutande dagvattendamm vid Södra Norrviken. Inleder 
arbeten med att minska belastningen från Överby hästgård (en del av 
hästgårdsprojektet), vars vatten leds till Vibyån och Edssjön. Ser över 
bryggavtal i Norrviken för arrenden av kommunens mark för privata 
bryggor. 

11. Övriga frågor  
Inga frågor.  

12. Nästkommande möte 
Nästkommande möte hålls den 7 december kl. 9:00-12:00. Mötet hålls i Sollentuna. 
Politikerna uppmanas att inför mötet fundera på medskick till VP-arbetet för 2024. 
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